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Handlingar till Sveriges Lions Riksmöte i 
Karlstad 12-13 maj 2023 

Så är det åter dags att samlas till vårt årliga riksmöte , denna gång i Karls-
tad och ett fysiskt möte. Detta är något som vi alla Lions sett fram emot, att 
få träffas och trivas tillsammans. Viktiga beslut kommer att fattas som ska 

leda verksamheten inom MD -101 framåt. Lions har som ni alla vet en viktig uppgift att fylla. 
Med anledning av de krig och katastrofer så känns den uppgiften än viktigare idag än vad den 
gjort för bara ett antal år sedan. Vi har utmaningar såväl lokalt, nationellt som internationellt 
och vi måste alla hjälpas åt för att skapa en bättre morgondag för de behövande. 

När vi nu samlas till Riksmöte så har kriget i Ukraina pågått i lite mer än ett år. Lionsklubbar-
na i Sverige har solidariskt ställt upp för att hjälpa den lidande befolkningen i Ukraina. Vi har 
bidragit med mat, kläder medicin, medicinsk utrustning och generatorer. Kriget kan komma att 
pågå länge och det är därför av största vikt att Lions Sverige fortsätter med sin hjälpverksam-
het. 

För några månader sedan inträffade som ni alla vet den fruktansvärda katastrofen i Turkiet och 
Syrien. Tusentals människor omkom i jordbävningen och oerhört många människor förlorade 
sina hem. Lions Sverige var på plats med hjälp till de utsatta redan dagen efter att katastrofen 
inträffat. Då jordbävningen ligger nära det område som vi verkade i under projektet De Glöm-
da Barnen kunde vi snabbt etablera kontakt med den lokala Lionsklubben på plats, samtidigt 
återinstallerade vi den tidigare projektgruppen. Vidden av katastrofen är svår att överblicka 
men, precis som i Ukraina så kommer behovet av hjälp vara stort under lång tid framöver. 

En av årets höjdpunkter var besöket av Lions Internationelle President Brian Sheehan med 
hustru Lori. IP Brians motto för året har varit Together We  Can. Lions Sverige har på alla sätt 
levt upp till detta motto med sina serviceaktiviteter lokalt, nationellt och internationellt. 
Guvernörsrådet och jag önskar er alla hjärtligt välkomna till Riksmötet 2023.

Bengt Persson
Guvernörsrådets ordförande

Välkommen till Lions Riksmöte!
11 - 14 maj, 2023
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Förhandlingsordning för Lions Clubs International, MD-101, Sverige, Riksmöte 2023

1. Riksmötet öppnas
2. Fråga om kallelsen och utskicket av handlingarna till riksmötet gjorts i enlighet med stadgar och arbetsordning
3. Fastställande av röstlängd
4. Val av ordförande och vice ordförande för Riksmötet
5. Val av två sekreterare att föra Riksmötets protokoll
6. Val av två justeringspersoner, som tillsammans med ordföranden justerar Riksmötets protokoll
7. Val av rösträknare
8. Anmälan av övriga ärenden, att behandlas under punkt 20
9. Fastställande av förhandlingsordningen
10. Närmast föregående guvernörsråds verksamhetsberättelse och multipeldistriktets resultat- och balansräkning för verk 
 samhetsåret som avslutades den 30 juni 2022
11. Revisorernas berättelse
12. Fastställande och ansvarsfrihet
a) Fastställande av resultat- och balansräkningen
b) Fastställande av disposition av resultatet
c) Beslut om ansvarsfrihet
13. Guvernörsrådets verksamhetsrapport fram till och med februari månad 2023
14. Förslag från guvernörsrådet
a) Förslag till förändringar av stadgar och arbetsordning.
b) Förslag till rekommenderade insamlingsmål, verksamhetsåret 2023 – 2024
15. Motioner från klubbarna
16. Val på Riksmötet
a) Guvernörsrådets ordförande för verksamhetsåret 2023 – 2024
b) Guvernörsrådets vice ordförande för verksamhetsåret 2023 – 2024
c) Controller
d) Revisionsbolag alternativt auktoriserad revisor samt förtroendevald revisor och ersättare för hen
e) Ledamot i riksvalnämnden
17. Rapporter från aktivitetsgrupper, arbetsgrupper, kommittéer och projektgrupper
a) Stiftelsen Lions Quest International Foundation in Sweden
b) Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond
c) Hjälp Lions Hjälpa Diabetesforskningen
d) Global Membership Approach (GMA)
e) Bring Quality to Life (BQtL)
f) Water Means Life (WML)
g.  Ukrainahjälpen
h.  Jordbävningskatastrofen i Turkiet och Syrien
18. Fastställande och beslut om verksamhetsplan, budget och nationell avgift för verksamhetsåret 2023 – 2024
a) Fastställande av kommande års verksamhetsplan
b) Beslut om kommande års budget
c) Beslut om kommande års nationella medlemsavgift
19. Presentation av Guvernörsrådet 2023 – 2024
20. Övriga ärenden
21. Riksmötet avslutas
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MDGMT 

Vi har haft 3 digitala möten där vi har diskuterat hur man arbetar med att komma framåt när det gäller att behålla de medlemmar man har och att 
öka medlemsantalet.

Som tidigare nämnts så jobbar vi på med medlemsutvecklingsfrågorna och vi tycker att man kan se att den nedåtgående kurvan stagnerar men det 
är svårt att hålla uppe medlemsantalet. Vad man kan se är att vi har fortfarande fler avgångar än vad vi får in nya medlemmar.

Till vårt andra möte bjöd vi även in GST för att föra upp frågan angående utbildning av ZO.

Ett 4:e möte kommer att hållas under februari Deltagare kommer att vara samtliga DG, MDGMT och MDGLT.

Utbildning av ZO kommer att hållas av respektive distrikt och man kommer att utgå från ett utbildningsmaterial som är framtaget för utbildning 
av samtliga ZO. Tanken är att man använder materialet för att sedan anpassa det inom respektive distrikt.

Enligt nedanstående diagram så kan man läsa hur medlemsantalet var den 8/2 2023
för hela Sverige och för respektive distrikt

MD GMT
Per Johan Sigman 

Multipeldistrikt 101

Guvernörsrådets verksamhetsrapport fram till och med 2023-02-28.

Verksamhetsåret 2022 – 2023
Guvernörsrådet har i denna bilaga sammanställt de av kommittéordförandena inskickade halvårsrapporterna.
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MD GST 

Ett strävansmål i verksamhetsplanen är att öka antalet aktiviteter som 
registreras in i MyLion. Detta arbete har inletts och kommer att inten-
sifieras under våren med inledningsvis information kring varför vi ska 
använda MyLCI och MyLion. Viktiga resurser i detta arbete kommer 
att vara våra zonordförande. 
Lions kommer att få en ny webbportal, därför kommer det att bli 
viktigt att informera om att klubbar/medlemmar måste uppdatera sina 
uppgifter i god tid innan den nya portalen träder i kraft. 

Hösten 2022 års två planerade aktiviteter/kampanjer är genomförda. 
Båda med mycket goda och mätbara resultat.

Världslionsdagen som i år var till stöd för Lions tältaktivitet - Bring 
Quality to Life. Kampanjen har varit framgångsrik och inbringade 
totalt 584 000 kr. Vi har kunnat se och följa på sociala medier hur våra 
klubbar varit ute och marknadsfört Lions och samtidigt samlat in pen-
gar till vår tältaktivitet.

Höstens andra genomförda aktivitet var Världsdiabetesdagen och kam-
panjen ”Hjälp Lions bota typ 1-diabetes”. Även denna aktivitet har 
varit framgångsrik. Den samlade bilden är att det har fungerat mycket 
bra, den bästa kampanjen hittills. Kampanjmaterialet har varit mycket 
bra, det har varit i lagom mängd, även webbinar om sociala medier var 
bra. Det har också funnits ett tätt samarbete under planeringsstadiet 
mellan MD GST, Bardiabetesfonden, Lions representant i Bardiabetes-
fonden och Marknadsföringskommittén. 
MD GST har genomfört tre digitala zoommöten tillsammans med 
distriktens GST. Detta dels för att stämma av arbetet som GST, dels 
för att följa upp aktiviteter och planera inför kommande aktiviteter. 
GST-teamet har en bred samsyn.

MD GST
Sten-Yngve Södergren

MDGLT  

VDG-utbildningen har genomförts enligt plan med ett uppstartsmöte 
i Åkulla den 9 augusti samt ytterligare ett möte i Kinna den 12 no-
vember. Däremellan har vi genomfört tre möten via ZOOM där vi 
har gått igenom de grunder som krävs för en Distriktsguvernör i MD 
101. Parallellt har den Nordiska koordinatorn, Halldór Kristjansson, 
genomfört de arbetspass som stipuleras av Lions Club International, 
LCI. Vid alla möten med vDG-gänget har stämningen varit mycket 
bra och många ämnen har ventilerats som har kommit alla tillgodo och 

som sedemera har fortsatt på vDG-podden som 
etablerades tidigt.

I övrigt har GLT kallats av MDGLT till tre 
möten under hösten via ZOOM. Vidare har ett 
GAT-möte, den 25 november, genomförts med 
GRO, sammankallande, samt deltagande av 
MDGLT, MDGMT samt MDGST, också gen-
om ZOOM.

Inga kurser genomfördes under hösten 2022.
Under våren finns ett fortfarande ett antal 
Lionskurser för att höja Lionskunskapsnivån 
ytterligare: (se https://www.lionsclubs.org/sv/
search-results?keys=Lions+avancerade+le-
darskapsinstitut )

ALLI (advanced Lions Leadership Institute) 
genomförs i Oslo den 12-14 maj. Språk; En-
gelska, Finska, Franska och Italienska. (Kursen 
riktar sig till Lions som vill veta mer om Lions 
och som vill ta på sig en ledarroll inom Lions)

LCIP (Lions Certified Instructor Program) 19-22 maj i Madrid, Span-
ien. Engelska, Franska, Tyska Spanska. Detta är en instruktörskurs 
som ska förnyas vartannat år givet att man erhåller certifieringen. Den 
berättigar till att genomföra utbildningar på alla nivåer i Area4 dvs 
Europa/Afrika.

RLLI kommer att genomföras 10-12 mars i Södertälje på Hotel Scan-
dic Skogshöjd. RLLI är en grundkunskap om Lions vilket alla borde 
känna till. Anmälningarna är nu stängda eftersom kursen är fullteck-
nad. Jag har inte kunnat finna någon anmälan via LCI:S LEARN där 
anmälan lagts upp i oktober vilket är bekymmersamt. (Besöker vi 
LCI:s site överhuvudtaget?) 

Det är enbart genom påminnelser via mail och från DG på senare tid 
som kursen har blivit av. Om det är så att vi SKA och MÅSTE ha en 
RLLI- kurs varje år för att träffas och lära oss mer tillsammans för att 
utvecklas så måste ALLA DG, vDG, GLT, GMT, GST samverka för 
att vi medlemmar, klubbar inser att vi måste lära oss mer om samtiden. 
Och se till att det finns intresserade medlemmar som har fått informa-
tion om vad RLLI -eller annan utbildning är. Inget ont om att sköta en 
Loppis men om man inte vet vem som blir hjälpt av insatsen – varför 
är man då där?

För övriga kurser finns anmälningsblanketter på lionsclubs.org under 
respektive rubrik. Dessa ska undertecknas av DG samt MDGLT, dvs 
undertecknad. Observera sista anmälningsdagen för kurserna.    

Det har framförts tankar om att genomföra en gemensam utbildning 
för zonordföranden i MD. Detta har varit på tal under en längre tid, 
speciellt som att MD hade en fungerande modell som dessvärre 
avskaffades för ett par år sedan. Format för hur en sådan utbildning 
ska se ut finns och är förberedd. 
Vad som fortfarande saknas är en beställning/beslut från GR om en 
sådan ska utformas överhuvudtaget. Tankar är billigt. Utförande kostar 
tid och energi. 

I övrigt är GAT-teamet (utbildning, medlemsvård, aktiviteter, LCIF) 
beredda att komma att besvara alla frågor och hjälpa till där det be-
hövs. Gratis.

MD GLT 
Ralf Melin

New Voices  

New Voices har haft ett antal zoom-möten under verksamhetsåret. 
Under mötet den 21 juni, inledde vi med en genomgång, att alla skulle 
fundera på sina mål, innan nya verksamhetsåret startade. För att start-
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en skulle bli bra ställde jag följande frågor att reflektera över:

 • Hur ska vi motivera medlemmar i klubben/ar att ta nya tag och hur 
kan vi lyckas engagera icke medlemmar?
 • Hur ska vi marknadsföra oss och även Lions på sociala medier? 
 • Vad är mitt eget mål inom Lions organisation? Vad vill jag uppnå?
 • Hur ska vår grupp ha kontakt med varandra? Genom mail, Facebook 
grupp, Whats up?
 • Hur ofta ska vi ha webb-möten?
 • Ska vi ha ett nyhetsbrev? 

Vid vårt zoom-möte i augusti diskuterade vi vilka mål vi avsåg att nå. 
Kännetecknande för ett mål är att det ska vara
 • Specifikt 
 • Mätbart
 • Accepterat
 • Realistiskt
 • Tidsbundet

När vi fick information från LCI om hur arbetet ska bedrivas fick 
gruppen ett översatt bildspel som vi diskuterade vid vårt tredje zoom 
möte: 
1. Hur vi har det just nu - och vad som sker inom närmaste framtiden 
för New Voices 
2. En snabb titt på bildspelet som sänts ut inför mötet och översatts av 
LCI. 
4. Vår egen diskussion om hur vi i Sverige vill framföra vårt budskap. 

Vi har under perioden diskuterat många olika projekt som pågår runt 
om i Sverige där New Voices har deltagit, detta för att ge varandra tips 
och idéer för att kunna realisera idéerna och målen i det egna geograf-
iska området eller för att marknadsföra projekt från andra delar av 
Sverige. Många av New Voices har före julhelgen engagerat sig i akti-
viteter som tex Lucia och julmarknader. Personliga möten är helt klart 
att föredra för alla grupper inom både Lions och andra organisationer. 
New Voices har under lång tid försök att få till personliga möten till-
sammans, men efter ytterligare diskussion har vi insett svårigheterna 
i att kunna arrangera denna typ av möten. Under perioden har också 
sänts ut information från New Voices Europa Team för att alla in-
tresserade ska kunna delta. Vid dessa möten har vi haft olika fokus, 
bland annat ”Young Lions and Leos”, ”Leadership”, ”Importance of 
Partnership”. IP Brian Sheehan deltog också vid ett av våra zoom-
möten. Vid varje tillfälle har vi inbjudna talare. 
Alla zoom-möten i Europa temat som har arrangerats på olika teman, 
finns också att lyssna till på YouTube. 
Vårt kommande zoom möte i februari har titeln “Coaching and Men-
toring – en diskussion om skillnaden mellan att coaching och mento-
ring”. 
Mina tankar om fortsättningen för New Voices är att vi behöver stöd 
från respektive distrikt för att New Voices ska utvecklas i distriktet. En 
grupp, i distrikt eller zon, kan bildas för att lättare arrangera event och/
eller projekt. I en mindre grupp på ett geografiskt mindre område är 
det också lättare kunna mötas fysiskt. 
Samarbete inom respektive distrikt är förutsättning för att målen ska 
kunna nås. 

Vellinge som ovan
Eva Perssson
 

Rapport från Lions representanter i Barndiabetesfon-
den

Lions ordinarie representant i Barndiabetesfondens styrelse är Per 
Krantz och Anna Maria Bernstein är suppleant. Mandatperioden är 
fram till april 2024.

I november genomförde Lions Sverige en nationell insamling  under 
devisen “Hjälp Lions bota typ 1-diabetes”. Kampanjmaterialet togs 
fram tillsammans med Barndiabetesfonden, som för Lions genomförde 
en web-kurs om insamling och marknadsföring på Facebook.

2022 års forskningsanslag uppgick till 19,6 miljoner kr och fördelades 
till 29 forskare.

Mer information om Barndiabetesfondens verksamhet finns på www.
barndiabetesfonden.se.

Rapport från projektkoordinatorn

Kontakter har förekommit med Second Chance Medical. Det är en  
hjälporganisation, som med högkvalificerade medicinska team från 
Norden, erbjuder en andra chans till vård och behandling av barn som 
inte kan få hjälp av andra organisationer.
GR har beslutat att MD 101 inte ska stödja den verksamheten.

Projektet “Sveriges Lions hjälp till människor som drabbats av kriget 
i Ukraina” har beslutas av GR och ska genomföras under perioden 
2022-12-01 – 2023-06-30. Förlängning kan beslutas av GR ett år i 
taget fram till och med 2025-06-30.

/ Per Krantz

MDHRAU

Utskottet har träffats ett antal gånger digitalt under denna tid.

MDHRAU består av följande ledamöter:

Ledamot/ MDHRO 
Ingemar Andersson
LC Södertälje S:ta Ragnhild

Ledamot/sekreterare
Britt Nilsson
LC Kil

Ledamot
Lennart Fredriksson
LC Gagnef
Sture Branmark
LC Herrljunga

Vi har arbetat övergripande med att stärka Hedersråden i distrikten. Vi 
känner dock att vi har en bit kvar innan råden accepteras till fullo inom 
MD-101.

MDHRAU arbetar och har arbetat med följande problem:

Att tillsammans med stadgesekreteraren lägga fram nya regler kring 
Lejonkronan.

Vi stödjer konferensresan, som arrangeras av HRO i distrikt 101-O, 
med MS Viking Cinderella 16-17 april 2023 till Mariehamn. Inbjudan 
har gått till samtliga Hedersråd.

Vi arbetar just nu tillsammans med distriktens HRO att ta fram 
intresserade kandidater till nyvalen på MDHR mötet i Karlstad. 
MDHRAU har lämnat en kvalifikationskravlista på de nya ledamöter-
na.
Det är 3 st befattningar som skall tillsättas.
MDHRO tar emot nominerade kandidater.

MDHR har fått uppdraget att genomföra en föreläsning ”Lions 75 år i 
Sverige”.
En skrift om ämnet kommer att sammanställas av MDGST  Sten-Yn-
gve Södergren och  skall presenteras 24/3-23.

ID Mats Granath har accepterat att föreläsa i ämnet innan middagen.
Samtidigt skriver PID Bruno Ahlqvist ett kompendium som han 
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skänker till MDHR för vidare åtgärd. Marknadsföringsgruppen kom-
mer att sprida denna information till RM.
MDHRAU har påbörjat delar av arbetsplanen för 2022-2023 att up-
prätta ett väl fungerande kantakt- och informationsnät inom MD 101:s 
organisation vad gäller hedersråden. Detta skall vara genomfört 30/6-
2024.

MDHRAU:s mål är att bygga upp ett väl fungerande nätverk inom 
MD, där samtliga 5 HRO under ledning av MDHRAU bildar en grupp 
med mål att identifiera medlemmar som genom sitt yrke och kunskap 
kan hjälpa till att hitta lösningar på olika problem inom organisa-
tionen. Arbetet går sakta framåt och en digital inbjudan till ett möte 
HRO-MDHRAU planeras för att se var problemen finns.

Dessutom planeras för ett innehållsrikt MDHR- möte på RM i Karls-
tad. Arbetet har just påbörjats.

Södertälje 23-02-12
Ingemar Andersson
MDHRO

Aktuella beställningar och beredskapslager hos MSB i 
Kristinehamn

Lions MD101 har ansökt om en ny LCIF Grant på USD 100 000,- för 
BQtL:s räkning, som fått nummer MAT21931.
Sändningen MAT21074 (320 12kvm familjetält och 1600 filtar) kom 
in i MSB:s lager i november 2022. Dessa slutredovisas till LCIF när 
momsen är betald i februari 2023. Denna sändning omvandlas i febru-
ari till PROJEKT 20, JORDBÄVNING I TURKIET.

PROJEKT 19, ÖVERSVÄMNING I PAKISTAN, MAT20256
Projekt Pakistan genomfördes under september 2022 med 304 tält och 
1520 filtar, med Lions representant Mikael Jansson på plats.

Samarbetet med MSB fungerar fint.

Mätbara mål
Målet att det skall finnas 500 tält med 5 filtar/tält i lager hos MSB har 
inte nåtts på grund av LCIFs tröga hantering av MD101:s ansökningar 
om matchande Grants.

2023-02-08 
för BQtL 
Reino Wikström

LCIF MD 101

Verksamhet året 2022–2023 Första halvår blev för LCIF,s del lite 
problematisk när de gäller verksamheten. Eftersom tillsättande av 
distrikts coordinater drog ut på tiden så blev det lite stillestånd av de 
aktiviteter  som var planerade. 

Distriktens coordinatorer blev först godkända i mitten av september 
vilket naturligtvis hämmade  verksamheten.  
Resultatet  för Campaign 100 när det gällde att bli modellklubb var 
riktigt lyckosamt , 23 klubbar klarade kravet om den utmärkelsen 
, men  ytterligare några har tecknat avtal om att under 2 år se tii att 
kraven uppfylls!

I dag har alla distrikt en fungerande distrikts coordinator vilket är 
glädjande, samt att alla lägger tid på uppdraget.

Lion dagen som är planerad i JUNI kommer att tidigare läggas,  
besked om detta  meddelas av distriktens coordinatorer!

Min  förhoppning är att verksamhet året 2022 – 23 ska bli ett normalt .

Vi hjjälper genom  L C I F när det behövs en hjälpande hand!

Mockfjärd  26 Januari 2023

PDG Lennart Fredriksson
LCIF C MD 101

Rapport från Europaforum i Zagreb 27-29/10 2022

Från Sverige deltog 5 personer på mötet, Bengt Persson GRO, Pia 
Söderberg VGRO, Mursal Isa medlem i två arbetsgrupper och Bert 
Engström YED, Marie Johansson VYED deltog i mötet på egen be-
kostnad. 

Torsdagen den 27 oktober inleddes med en presentation av vilka hu-
vudämnena kom att vara under konferensen samt även en föreläsning 
om att utbilda ledare inom Lions för framtiden. Parallellt med denna 
första session löpte ett stort antal andra seminarier. Dagen fortsatte 
sedan med ett möte med vår internationell president som likt den 
presentation han hade på GR2 pratade mycket om vikten av att våga 
tänka utanför boxen, våga tänka nytt och att tillsammans kan vi nå 
uppsatta mål.

Efter lunch inleddes sedan de formella överläggningarna och det 
gjordes en första genomgång av de motioner och förslag till personval 
som skulle genomföras på Europé Councilmeeting II. I dessa över-
läggningar deltog GRO som delegat och VGRO som åhörare. Samti-
digt som detta pågick så inleddes presentationen av ungdomsutbytet 
där YED och VYED deltog som svenska representanter. Dagen avslu-
tades sedan med den formella invigningen av Europaforum och vi var 
cirka 700 personer som samlades till denna invigning. Dagen avsluta-
des med ett Get Together Party i festsalen på hotell Westins Skybar. 

Fredag den 28 oktober Inleddes med att YED och VYED inledde sitt 
arbete med att byta platser med andra länder gällande ungdomsutbytet. 
Alla länders representanter samlades till en basar där man bytte platser 
med varandra. Jag hade möjlighet att kort beska basaren och det ar-
betades verkligen intensivt från våra svenska representanter gällande 
att både få in ungdomar till våra svenska läger såväl som att få platser 
hos andra länder. Det var väldigt intressant att få ta del av detta arbete. 

Jag och VGRO deltog därefter i seminariet som hette Lions Interna-
tional Strategic Plan and marketing Tools. Detta seminarie leddes av 
vår ID Mats Granath och var mycket intressant. Stort focus låg på hur 
och med vilka medel vi genom aktiv marknadsföring kan nå ut bättre 
till både befintliga och presumtiva medlemmar i Lions. 

Efter lunch så inleddes de enskilda presentationerna av de personer 
som kandiderade till posterna som kassör respektive arkivarie för 
kommande Europaforum, både denna session deltog GRO och VGRO. 
Efter detta så hade jag möjlighet att vara med på ett seminarium med 
WaSH, den grupp som Mursal Isa ingår i. Det var en mycket intressant 
diskussion om behovet av vatten i stora delar av den afrikanska kon-
tinenten och hur och på vilket sätt Lions kan vara en aktör här. Dagen 
avslutades med ett ”Croatian Party”. 

Lördagen den 29 oktober inleddes med den avslutande sessionen med 
European Council. Omröstningar genomfördes och till ny kassör för 
en period av 5 år valdes PID David Isenrich från MD111 Tyskland och 
till ny arkivarie valdes Miklos Hovarth fån MD119 Ungern. 

På förekommen anledning kom också upp ett förslag på en frivillig av-
gift till framtida Europafourm på 0,5 till 1Euro per medlem och land. 
Den förekomna anledningen var och är att det är väldigt kostsamt 
att vara med på Europaforum och som exempel lyftes fram att bara 
registreringsavgiften för deltagandet på Europaforum i Dublin ligger 
på 750Euro, då är hotell och reskostnader inte inkluderade. Det ska 
understrykas att avgiften är frivillig. 

Mötet beslutade även att ge uppdraget att arrangera Europaforum 2026 
till Karlsruhe i Tyskland.

Lördagen innehöll även ett möte ned NSR. Det som kunde konstat-
eras var att kostnaden för deltagandet i Scandinavian hostnight på 
Convention blev något dyrare än planerat, 55 Euro per person i stället 
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för budgeterade 50. CC-mötet beslutade att bevilja medlemmarna i 
Orkester Nordens ledningsgrupp ett anslag för registrering samt hotell 
och reskostnader på cirka 6000 Euro. Den sedan länge diskuterade 
frågan om kläder vid paraden på Convention togs upp igen. Vår finske 
vän presenterade ett förslag på T-shirts att använda i paraden i stället 
för de vita byxorna och västen som vi haft under många år. Frågan 
överlämnades till VCC-gruppen att bereda och komma med ett förslag 
till CC-gruppen senast på det digitala mötet i november. 

Bengt Persson
Guvernörsrådets ordförande
2022-2023

Riksmöteskioommittén

Riksmöteskommitté (RMK) har under året arbetat för att riksmötet 
(RM) i Karlstad skall bli ett trevligt och spännande möte för deltagar-
na. Temat är ”Together we can!” och samarbetet med Myndigheten för 
Samhällsskydd och Beredskap och lions tältaktivitet Bring Quality to 
Life lyfts fram.

Om målet med fler deltagare och ännu högre nöjdhetsgrad nås går inte 
ännu att redovisa.

NSR i Borås 2023 har genomförts för 82 nöjda deltagare från Dan-
mark, Finland, Island, Norge och Sverige.

Planering av RM 2024 är i full gång. Möjligheten att ha digital och/
eller hybridmöte undersöks.

Annette Eiserman-Wikström
RMK

Orkester Norden

Det finns just nu  inte mycket att rapportera om Orkester Norden efter 
den rapport som lämnades i samband med NSR-mötet i Borås i janu-
ari.

Orkester Nordens turné, sommaren 2023 planeras nu och där är för 
närvarande mitt uppdrag att hitta lämplig konsertlokal och kost och 
logi för orkesterns planerade konsert i Malmö den 11 eller 12 augusti 
2023.

Därutöver gäller att klara finansieringen av i första hand resestipendi-
er, där jag ju redan framfört behovet av en höjning av insamlingsmålet 
till 20 kronor per medlem.

På lite längre sikt kommer också, som framgick av den information 
som Orkester Nordens coordinator Tapani Rahko gav, den framtida 
samlade finansieringen av Orkester Norden behöva hanteras.

Martin Enqvist
ON Coordinator Lions Sweden

GDPR-ansvarig

I början av hösten 2022 har Information skickats till alla distrikts-
guvernörer i MD 101 med uppmaning att göra MDs dokument om 
GDPR och datapolicy tillgänglig för alla klubbar och att de verkar för 
att alla medlemmar ska ha fyllt i ett medgivande om registrering av 
persondata.

Under senare delen av hösten har det framkommit att Lions Sverige 
måste avtala med Lions Club International om hur registrering av per-
sonuppgifter får ske då registreringen sker hos tredje part, utanför EU. 

Denna process har inletts i samverkan mellan GRO Bengt Persson och 
MyLCI-ansvarige, Kent Benediktsson.

Mats Gernandt 

GDPR-ansvarig MD 10

Miljö

Sammanfattning av läget fram till 12 januari I princip blir denna 
rapport en sammanfattning av de svar som jag fått in på mitt fråge-
formulär. Kan bara konstatera att inga svar har inkommit från distrikt 
101-S och 101-V. Svaren har varit väldigt ”spretiga”. 
Detta var frågorna: 
1. Vilket fokus anser klubben/klubbarna att MD 101 skall ha på foku-
sområde miljö? 
2. Vilket ”stöd” önskar klubben/klubbarna från MD och distrikt? 
3. Speciella frågor som klubben/klubbarna önskar att vi jobbar med 
inom MD 101? 
4. Har klubben eller klubbarna egna specificerade miljöprojekt? (en-
kelt beskrivna per klubb) 

Svaren önskades per zoon och vara mig tillhanda senast 2022-12-
15. Frågorna har i två omgångar skickats till DG både som DG och i 
MyLion angiven mailadress. Ingen adress har avvisats. 

Konstaterbart är att där klubbar har personer som personligen är en-
gagerade i miljöfrågor eller har detta i sin profession så blir det konk-
ret. 

Inkomna svar representerar ca 40% av Lions klubbar inom MD 101. 
Några få har studerat vad som finns på hemsidan. I min ingress så bet-
onade jag att Lions inte är en miljöorganisation utan EN MILJÖMED-
VETEN ORGANISATION. Denna uppfattning verifieras i flera svar. 

Om man förutsätter att inkomna svar är representativa för Lions klub-
bar och medlemmar i MD 101 (de som inte svarat får acceptera) så blir 
sammanfattningen av svaren följande. Kommer inte att redovisa res-
pektive klubb/zon eller distrikt, svar har inkommit på samtliga dessa 
nivåer. 

Sammanfattning
Denna kan delas upp i två delar. 

A. I ca 50% av svaren är reaktionen på frågorna följande. 
1. Att vi som individer och klubbar tänker på vår miljö. 
2. Beträffande miljöfrågor verkar behovet av stöd inta vara stort. 
3. Vill prioritera på hjälpverksamhet 
4. Med få undantag inga med direkt miljöprofil. 

B. Resterande svar kan summeras i följande punkter. 
1. Enkäter om klubbars anpassning till direktiv och svarsdokument 
verkar inte prioriteras (tidigare utskick några har frågan varför). 2. 
Klubbarna önskar mera lättfattlig info på MD:s hemsida för att kunna 
jobba lokalt och öka kunskapen om vår miljö och den negativa påver-
kan som vi orsakar + hur minimera. 
3. Man anser att vårt fokus bör ligga på hjälpverksamhet men att vi 
då bör/måste jobba in miljön. Hur hantera detta i projektdirektiv och 
policy? 
4. Flera har ”egna” projekt eller stöder andra projekt/organisationer 
som är miljörelaterade. Exempel på detta är Håll Sverige Rent, Östers-
jön och dess vatten, ”rena” vattendrag och sjöar i Sverige. 
5. Man ser även positivt på att stödja internationella projekt, gärna 
kopplade till människors levnadsförhållanden där vatten verkar vara 
en priofråga. Men dessa bör vara en LCIfråga. 
6. Vi bör som organisation försöka minimera miljöpåverkan vid våra 
möten. Samt att vi måste bli mera ”digitala” när vi har våra möten. Vet 
ej riktigt vad som menas i de svar som inkommit, kan tolkas som att 
fysiska möten på klubbnivå prioriteras framför andra sammankomster. 
(En personlig slutsats.) 
7. Som organisation bör vi prioritera miljöfrågorna både nationellt och 
internationellt när vi agerar med projekt. 
8. Miljöpris / miljöstipendium. Verkar finnas större tankar på att agera 
mera lokalt (max distrikt). 
9. Agera och stödja miljöprojekt i skolor har flera som förslag. 
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10. ”Våra loppisar” är ett bra exempel på återbruk och att använda 
våra resurser flera ggr. 11. Flera anser att det är bättre att prata hållbar-
het än miljö inom Lions. 

Eftersom det inte finns en MD miljökommitté så blir det väldigt svårt 
att göra något bra av detta. 

Kommer att tillsammans med distrikt 101-O och MD-GST att försöka 
skapa något inför världsmiljödagen den 5/6-2023. 

En kortfattad rapport har skrivits till NSR-mötet i Borås. 

Tyvärr så kunde inte alla MD:s leverera rapporter varför denna då inte 
blev ett samlat NSR-dokument. Det är mycket svårt att försöka göra 
något på MD-nivå när det inte finns en komplett kommitté så att di-
skussioner, synpunkter, förslag kan samlas från hela MD 101. Agerar 
man enbart utifrån egna tankar och idéer så blir det fel. Detta innebär 
att så snart som en plan för världsmiljödagen är klar lämnar jag mitt 
uppdrag som MD koordinator. 

Kisa 2023-01-19
Gunnar Rydin Koordinator MD-Miljö

Rapport från stadgesekreteraren

Nytt regelverk för utdelning av Lejonkronan har tagits fram. Beslut tas 
på hedersrådets möte i samband med Riksmötet.

En genomgång av stadgar och arbetsordning genomförs tillsammans 
med IPGRO Alf-Göran Andersson, hitintills har vi kommit fram till 
följande som kommer att tas upp till beslut på riksmötet.

- Stadgekommittén föreslår att §4 ändras så att det framgår att det är 
en  rambudget som beslutas. 
- Att arbetsordningen lyfts bort från stadgarna
- Att texten om revisionslagen flyttas till revisionsreglementet för MD

Arbetet med att revidera stadgar och arbetsordning för MD 101 
fortsätter.

Water  Means Life

Styrgruppen består av Lions medlemmar, hemmahörande i LC 
Borlänge.
Lennart Pettersson, Projektordförande för WML
Kim Alvelius, Projektledare för WML 
Mursal Isa, projektkoordinator för WML

Styrgruppen har haft 6 protokoll förda möten: gruppen deltog 
riksmötet i Falun med informations tillfällen för Lions medlemmar. 
Gruppen för WML har deltagit GR möten på plats eller på distans. 

WML hade det till uppgift att starta och genomföra borrningen av 
borr nr tre i Hiriiro. Uppstarten av borrningen gick inte som planerat 
på grund av bristen av vatten. De tidigare borrningarna har skett un-
der våren eller hösten. Denna gång var planen för borrningen under 
sommaren. Placeringen av markeringen kunde inte säkerhetsställas att 
den är på rätt ställe efter 10 år. Det pågår extrem torka i området vilket 
gjorde att det är mycket svårt att få tag i vatten för att kyla ner utrust-
ningen för borrningen.  

Ny planering 
WML  etablerade kontakt med en ny grundvattengeolog som heter 
Jonathan Strömgren. Jonatan arbetar på SWECO International och 
var tillfrågad att åka ner till Somalia för att genomföra vattenprospek-
tering. Diskussioner fördes med vattenmyndigheten om att det ska 
kunna kombineras prospekteringen med att lokala vattengeologer får 
en utbildning.

Ekonomi 
Summan som finns tillgänglig för borrhål nr tre med dagens datum är 

870.000 kr på MD kontot och 87.599 USD som finns hos LCIF.  

Projektgruppen begär hemställan av LCIF beslutade grants på 87 599 
USD.

Träff till internationella presidenten
WML tog fram nytt material på engelska inför mötet med den interna-
tionella presidenten. Mötet med den internationella presidenten ägde 
rum den 27 augusti 2022 i Stockholm i samband med GR3.

Ansökan till postkodsstiftelsen
WML sökte medel och beslutade att skicka in en ansökan till Post-
kodstiftelsen om externa finansiella medel för borrhål fyra och fem.  
WML blev inspirerad av BQTL som också sökte medel hos Postkod-
stiftelsen. Båda svaren blev nej.

Medverkan vid LIONS Europa forum 
Mursal åkte till Lions Europa Forum i uppdrag av Sveriges Lions som 
delegat i både Euro-Africa Committee och EF WaSH Working Group.  

Kommittéerna hade olika konferenser och workshop. Workshopen och 
seminarierna ägde rum fredag 28/10 och lördag 29/10. Projektet WML 
presenterades i både seminarierna i form av film och bildspel. Rollups 
om WML fanns på plats vid entrén och vid seminarielokalerna. WML 
träffade representanter från Lions Clubs Foundations Staff och både 
nuvarande, förra presidenterna och ordförande för LCIF, se bilder-
na. De personerna WML träffade var bland annat Julie Poonprasarn 
som är Grant specialist i LCIF. Julie handlägger också WML Grant 
ansökningar i USA. Patti Hill inkommande president i LIONS Club 
International. Hans Ludwig som är ordförande för WaSH Working 
Group.

Information om WML publicerades i Wash Working Groups sociala 
medier som Instagram och Facebook.  

Mursal höll en föreläsning för två kommittéer om projektet Water 
Means Life. 
  
Grundvattenprospektering genomförd och Borrningen är 
uppstartad i Xiriiro
Grundvatten geologen, Birger Fodgestam följde åter med till Somalia 
för att märka ut lämpliga platser för borrning. Totalt märktes 35 platser 
i 9 olika byar. Vid platserna grävdes ett hål där en gjutning i cement 
genomfördes med inskription. Vi har även gps koordinater till de nya 
platserna. 

I samband med vattenprospekteringen skapade Birger en rapport till-
sammans med en lokal geolog. En skriven rapport på vattenprospek-
teringen har överlämnats till Puntland water development agency. Den 
30 november startades borrningen i byn. 

Mursal har haft kontakt med borrfirman den 6 januari. Borrningen är 
nere på 130 meter. Företaget väntar på bättre kompressor för att kunna 
fortsätta vidare genom berget. 

Det har regnat i området kring Hiriiro vilket gör att det finns bättre 
tillgång vatten för borrningen. 

Borrningen har uppnått första steget för första betalningen

Den 9 januari fick vi fakturan för första delbetalningen. Inbetalningen 
för oss tog lite längre på grund av komplikationer hos banken för att 
genomföra transaktionen. Betalningarna sker i efterskott. Den 2 
februari motog enprenörer sin första betalning. Ny kompressor och 
borrkrona är på gång till området för att borrningen ska kunna 
fortsätta. 

Water Means Life i Aftonbladet och andra media 
Aftonbladet gjorde en stor artikel samt ett reportage som har fått bra 
spridning i Sverige. Det har skrivits mycket i Somalisk media i sam-
band med starten av borrhål nr 3 också. Information om wml finns 
också på Facebook och Lions hemsida.
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Rapporter and skrivelser 
Vi har skrivit och skickat lägesrapporter till LCIF och  till Gu-
vernörsrådet vid flera tillfällen under det här halvåret 2022-2023. 
WML har skickat in verksamhetsberättelsen för det gånga verksam-
hetsåret 2021-2022. 

Ekonomi
WML har budget till borrhål nr 3. Efter första utbetalningen finns 
1.400. 000kr. LCIF finansierar projektet med 50%% Enligt planen 
fortsätter insamlingen perioden under hela verksamhetsåret. 

Framtiden
Vi inväntar att få besked om vatten i Hiriiro. WML  ska deltaga på 
riksmötet i Karlstad den 12 och 13 maj 2023. Vi ska skicka en ar-
tikel till de lokala tidningarna i Dalarna. Om att det tredje borrhålet 
att påbörjats. Så fort vi får besked om vatten så ska vi ska skicka en 
artikel till LIONS tidningen. Vi ska återkoppla till Aftonbladet för att 
informera om Lions arbete i de torkdrabbade områdena i Somalia. 
Skapa ny uppdaterad information till alla medlemmar. 
Uppföljning på tidigare borrhål
Enligt projektets vision har insatserna för hjälp för självhjälp medfört 
följande utveckling. I Hamure har de installerat solceller för att pumpa 
upp vattnet. I Beeli Wacatay har de byggt till ytterligare ett vattentorn 
mitt i byn som förser vatten för byborna. Borrhålet är försett med sol-
celler för att förse de båda vattentornen. Dessa lokala insatser kommer 
att minska bybornas kostnader då de inte behöver diesel för att pumpa 
upp vatten. 

ID Mats Granaths 

I egenskap av Internationell Direktor har jag kontinuerligt rapporterat 
till Guvernörsrådet om aktuella beslut och diskussioner i den inter-
nationella styrelsen, Board of Directors. Mitt motto har varit och är, 
transparens. Varje medlem om vill skall få insyn och kunskap i det 
internationella arbetet. Personliga rapporter har skrivits och publicer-
ats på MD hemsida efter varje LCI styrelsemöte samt distribuerats till 
skandinaviska Lions genom deras PIDs. Även översättning till finska. 
Därutöver publiceras en sammanfattning av protokollen från LCI på 
svenska, engelska och finska. 

Vid GR 3 avsade jag mig uppdraget att koordinera hjälpinsatser till 
Ukrainas folk genom Lions i Ukrainas grannländer, vilket jag ini-
tierade efter invasionen av Ukraina tillsammans med ID kollegor från 
Europa. En ansökningsblankett var utarbetad och bidrag med ca 2 Mkr 
skickades bla till Lions i Polen, Rumänien och Ungern samt även till 
Ukraina. GR har sedan dess upprättat en organisation i projektform för 
detta viktiga stöd till det ukrainska folket. LCI styrelsemöten hittills; 
- Montreal 20–24 juni - Minneapolis 3–6 oktober Två styrelsemöten 
återstår under detta fiskalår vilka kommer att redogöras för i personli-
ga rapporter; 
- Belfast 13–17 mars 
- Boston 3–7 juli 
- Den Internationella Kongressen i Boston LCICon 7–11 juli 

Jag har haft förtroendet att vara ordförande för Supervisory Committee 
inför genomförandet av Europa Forum i Zagreb 27–29 oktober 2022. 
En utförlig rapport är skriven vilken skall föredras samt beslutas vid 
LCI styrelsemöte i Belfast 13–17 mars, Den finns tillgänglig för med-
lemmarna på MD hemsida. Jag är under detta fiskalår vice ordförande 
i LCI Marketing Committee samt ordförande för Audit Committee och 
beslut och diskussioner från kommittéernas arbete framgår av mina 
personliga rapporter. 2 Vid NSR i Borås 19–21 januari genomförde jag 
tillsammans med Manager Jennifer Mach från LCI, seminariet ”Lions 
Strategic Plan and Marketing Tools”, vilket var mycket uppskattat. 
Dessutom rapporterade jag till NSR om det internationella arbetet i 
min ”ID rapport”.

Seminariet ”Lions Strategic Plan and Marketing Tools” genomfördes 
även vid Europa Forum i Zagreb 28 oktober, vilket resulterade i att det 
efterfrågades till NSR i Borås. 

Medlem är alltid välkommen att kontakta mig för frågor eller förslag 
samt kan även få en övergripande uppdatering av det internationella 
arbetet genom att gå in på www.lionsclubs.org We serve - “Together 
We Can” 

Mats Granath
Internationell Direktor 2021–2023 
Ordförande LCI Audit Committe 
Vice ordförande LCI Marketing Committee Ordförande Supervisory 
Committee EF Zagreb 2022
LC Tyresö id@lions.se 070-874 96 64

Riksvalnämnden (RVN)

Riksvalnämnden 2022-2023 har bestått av
Ordförande 
Christer Johansson 
LC Västervik MD 101S

Ledamot 
Lars-Åke Lindman 
LC Oxelösund MD 101O

Ledamot 
Per-Åke Öster 
LC Hallsberg MD 101M

Riksvalnämndens ordförande har varit kallad och närvarat vid på GR2, 
GR3, GR4 samt hela RVN på GR5. 

På GR5 genomfördes ett antal intervjuer med olika kandidater som ska 
väljas på RM och resterande kandidater som inte var närvarande på 
GR5 intervjuas via videomöte. 

Nomineringsblanketter och påminnelser har skickats ut till klubbarna 
och det är 49 klubbar som skickat in nomineringar. RVN anser att 
nuvarande system vi använder inte fungerar tillfredställande när endast 
49 klubbar nominerar. Klubbarna vet inte vem man ska nominera, 
många nomineringsblanketter är otydligt ifyllda, många klubbar strun-
tar i det. 

Vi har inget bra förslag på förändring men något behöver göras. Det är 
säkert en konsekvens av brister i kunskapen i vissa klubbar om Lions 
och hur organisationen är uppbyggd. Det behövs kunskap om dom 
olika befattningarna för att möjliggöra flera nomineringar. Det behövs 
kunskap om vilka som kandiderar.
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14. Förslag från Guvernörsrådet
1. Förslag angående Kommittén för funktionsvariationer
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta
 att Kommittén för funktionsvariationer upphör vid utgången  
 av verksamhetsåret 2022-2023
 
 att Kommitténs arbetsuppgifter handläggs av Arbetsutskottet  
 från och med Verksamhetsåret 2023-2024
 
2. Förslag angående Pengapåsen
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta
 att upplösa pengapåsen

 att föra över pengapåsens medel om 2 602 301,81 kronor till 
Katastrofberedskapen

14.a Förslag till ändringar av stadgar och 
arbetsordning
Att arbetsordningen lyfts bort från stadgarna, att Guvernörsrådet 
beslutar om ändring av arbetsordningen.

Nuvarande text
§4 Riksmötet är MD:s högsta beslutande organ. Riksmötet fastställer 
verksamhetsplan, administrativ budget och nationell medlemsavgift 
för det kommandeverksamhetsåret samt beslutar om förslag och mo-
tioner ska bifallas helt eller delvis eller avslås.

Ny text
§4 Riksmötet är MD:s högsta beslutande organ. Riksmötet fastställer 
verksamhetsplan, administrativ rambudget och nationell medlemsav-
gift för det kommandeverksamhetsåret samt beslutar om förslag och 
motioner ska bifallas helt eller delvis eller avslås.

§ 23 Riksmötet ska årligen utse två revisorer. En revisor ska vara auk-
toriserad revisor eller ett av revisorsnämnden godkänt revisionsbolag 
och den andre ska vara förtroendevald. Ersättare ska väljas för såväl 
den auktoriserade revisorn eller revisionsbolaget som den förtroende-
valda revisorn.

I revisionslagen (1999:1079) finns föreskrifter om revisorernas 
granskning. Utöver vad som anges där ska revisorerna även 
granska om MD:s verksamhet sköts på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt samt att den 
löpande interna kontrollen är tillfredställande. 

Den auktoriserade revisorn och den förtroendevalda revisorn ska varje 
år avge var sin revisionsberättelse till riksmötet.
Att texten om revisionslagen (fet text) flyttas till revisionsreglementet 
för MD

3. Förslag ändring av arbetsordningen §3 a
Nuvarande text 
§ 3a Gruppen med ansvar för aktiviteter för stöd till personer med 
funktionsvariationer utser dels livskvalitetspristagare, dels årets Brag-
dlejon.
Årets Bragdlejon utses tillsammans med representanter från Svenska 
handikappidrottsförbundet. Priset får tilldelas en manlig och en kvin-
nlig idrottsutövare med funktionsvariation, som dels uppnått idrotts-
resultat av bragdkaraktär, dels genom andra särskilt förtjänstfulla per-
sonliga kvalifikationer och insatser varit föredöme för idrottare med
funktionsvariation. Priset utdelas om möjligt i samband med 
Riksmötet.
Gruppen består av ordföranden och en ledamot
En ledamot från gruppen får delta som prisutdelare vid Svenska Ung-
domsspelen.

Guvernörsrådets förslag till Riksmötet 2023

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta  
 att  i första meningen Gruppen ersätts med Arbetsutskottet   
 med ansvar för ……….
 
 att de två sista meningarna utgår

14.b Förslag till rekommenderade insamlingsmål, 
verksamhetsåret 2023-2024
(per medlem – insamlingsmålen under verksamhetsåret 2022-2023 
inom parantes)

Förslag 1 – Pengapåsen
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta

 Att rekommendera klubbarna att betala 0 (0) kronor per   
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024 till Pengapåsen

Förslag 2 – Katastrofberedskapen
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta

 Att rekommendera klubbarna att betala 90 (90) kronor per                  
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024
 till Katastrofberedskapen

Förslag 3 – NSR-projekt
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta

 att rekommendera klubbarna att betala 20 (20) kronor per   
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024 till NSR-projekt

Förslag 4 – Kommittén för funktionsvariationer
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta
 
 att rekommendera klubbarna att betala 0 (30) kronor per   
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024 till Kommittén för   
 funktionsvariationer

Förslag 5 – Lions Quest tillsammans
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta

 att rekommendera klubbarna att betala 40 (40) kronor per   
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024 
 till Lions Quest tillsammans

Förslag nr 6 – LEO
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta

 att rekommendera klubbarna att betala 0 (10) kronor per   
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024 till LEO

Förslag nr 7 – Bring Quality to Life – Tältaktiviteten
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta

 att rekommendera klubbarna att betala 130 (130) kronor per  
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024 till Bring Quality t 
 to Life- Tältaktiviteten

Förslag nr 8 – Sveriges Lions Miljöpris
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 besluta

 att rekommendera klubbarna att betala 10 (10) kronor per   
 medlem för verksamhetsåret 2023-2024 till Sveriges Lions  
 Miljöpris
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Förslag nr 9 - Orkester Norden
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 
besluta

 att rekommendera klubbarna att 
betala 10 (10) kronor per    
medlem för verksamhetsåret 2023-2024 till 
Orkester Norden
 
Totalt rekommenderade medel att betala per 
medlem för verksamhetsåret  2023-2024; 300 
(340) kronor.

Guvernörsrådets förslag till Riksmötet 2023
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Guvernörsrådets yttrande över motioner

a) Protokoll Riksmöten och distriktsmöten - LC 
Sollefteå
Av Lions Club lnternational MD 101stadgar eller arbetsordning 
framgår endast att protokoll ska skrivas och inom vilken tid detta 
ska vara tillgängligt för medlemmarna. Det finns ingen skrivning 
om vilken typ av protokoll som avses eller vad protokollet ska 
innehålla.

LC Sollefteå anser det vara rimligt att det av protokollet kan 
utläsas vilka som deltagit i beslutet och från vilka klubbar de 
deltar. Därtill bör det framgå vilka gäster som deltar samt vilka 
funktionärer inom Lions MD 101 som deltagit.

Bakgrund
I stadgarnas 47 § framgår att “Protokoll från Riksmöte ska 
senast 60 dagar efter mötet skickas till LCI, GRO, 
Distriktsguvernörerna, ledamöterna i AU och MD:s revisorer 
samt ledamöter och tidigare ledamöter av internationella 
styrelsen som är medlem i någon klubb inom MD samt till 
tidningen Lion för publicering. Inom samma tid ska dels 
protokollet publiceras på multipeldistriktets hemsida, dels ett 
meddelande om var protokollet kan läsas skickas till MD:s 
klubbar.”

Enligt Wikipedia finns det fem olika typer av protokoll, 
fullständiga protokoll, referatprotokoll, diskussionsprotokoll, 
beslutsprotokoll och kombinationsprotokoll.

Ett kombinationsprotokoll är utformat som ett beslutsprotokoll, 
men med den skillnaden att större och tyngre frågor ges en 
fylligare dokumentation, t.ex. avseende riskbedömningar, 
ekonomiska överväganden eller etiska diskussioner kopplade till 
ett ärende.

Ett protokoll bör enligt vår mening innehålla följande: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats
- Har omröstning skett ska anges hur rösterna fördelat sig

Ett kombinationsprotokoll är enligt vår mening rimligt för en 
organisation som Lions. De senaste årens protokoll från 
Riksmöte har i huvudsak uppfyllt ovanstående kriterier, utom 
vad avser vilka som varit närvarande. Här har endast antalet 
röstberättigade redovisats, detta naturligtvis som en effekt av att 
det framgår av som en punkt på dagordningen för mötet.

Lions Club Sollefteå yrkar att Riksmötet beslutar:
- att av Riksmötesprotokollet från och med 2023 års Riksmöte 
skall framgå vilka som deltagit med rösträtt i Riksmötet med 
namn och klubb samt övriga deltagare med namn och klubb och 
eventuell funktion inom Lions Internationell.

- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som anger att 
Riksmötesprotokollet ska utformas som ett 
kombinationsprotokoll.

- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som tydliggör att 
nedanstående uppgifter ska framgå av Riksmötesprotokollet:

- uppgift om tid och plats för sammanträdet
- vilka som varit närvarande med rösträtt och utan rösträtt, 
namn och klubb ska framgå
 - för varje ärende de yrkanden som framställts
 - de beslut som fattats.
 - när omröstning skett skall det anges hur rösterna 

fördelat sig. 

Denna motion är behandlad på LC Sollefteå månadsmöte 
2022-12-06

Sollefteå 2022-12-06 
Jan Hägglund
President

Guvernörsrådet har på GR5 behandlat varje att-sats för sig och 
föreslår riksmötet besluta enligt följande.

Guvernörsrådets yttrande:
- första att-satsen avslås med motiveringen att detta inte 
harmonierar med dagens regler gällande GDPR. I de fall de 
uppgifter som motionären förslår så måste det tydligt framgå av 
anmälan samt att uppgifterna måste godkännas av den 
anmälande att dessa uppgifter blir publika.

- andra alt-satsen i motionen avslås med motiveringen att de 
efterfrågade uppgifterna redan finns i nuvarande 
protokollsutformning. Nuvarande protokoll innehåller så väl 
yttrande som förslag

- den tredje att-satsen i motionen avslås med motiveringen att 
dessa uppgifter redan films i nuvarande protokoll.

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 att avslå motionen
 
--------------------------------------------------

b) Protokoll Riksmöten och distriktsmöten - Lc 
Arvidsjaur
Av Lions Club lnternational MD 101 stadgar eller arbetsordning 
framgår endast att protokoll ska skrivas och inom vilken tid detta 
ska vara tillgängligt för medlemmarna. Det finns ingen skrivning 
om vilken typ av protokoll som avses eller vad protokollet ska 
innehålla.

LC Arvidsjaur anser det vara rimligt att det av protokollet kan 
utläsas vilka som deltagit i beslutet och från vilka klubbar de 
deltar. Därtill bör det framgå vilka gäster som deltar samt vilka 
funktionärer inom Lions MD 101 som deltagit.

Bakgrund
I stadgarnas 47 § framgår att "Protokoll från Riksmöte ska 
senast 60 dagar efter mötet skickas till LCI, GRO, 
Distriktsguvernörerna, ledamöterna i AU och MD:s revisorer 
samt ledamöter och tidigare ledamöter av internationella 
styrelsen som är medlem i någon klubb inom MD samt till 
tidningen Lion för publicering. Inom samma tid ska dels 
protokollet
publiceras på multipeldistriktets hemsida, dels ett meddelande 
om var protokollet kan läsas skickas till MD:s klubbar."

Enligt Wikipedia finns det fem olika typer av protokoll, 
fullständiga protokoll, referatprotokoll, diskussionsprotokoll, 
beslutsprotokoll och kombinationsprotokoll.

Ett kombinationsprotokoll är utformat som ett beslutsprotokoll, 
men med den skillnaden att större och tyngre frågor ges en 
fylligare dokumentation, t.ex. avseende riskbedömningar, 
ekonomiska överväganden eller etiska diskussioner kopplade till 
ett ärende.

Ett protokoll bör enligt vår mening innehålla följande:
- uppgift om tid och plats för sammanträdet
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- vilka som varit närvarande
- för varje ärende de yrkanden som framställts
- de beslut som fattats.
- visa om någon ledamot/delegat varit frånvarande 
under någon paragraf.
- Har omröstning skett ska anges hur rösterna fördelat 
sig.

Ett kombinationsprotokoll är enligt vår mening rimligt för en 
organisation som Lions. De senaste årens protokoll från 
Riksmöte har i huvudsak uppfyllt ovanstående kriterier, utom 
vad avser vilka som varit närvarande. Här har endast antalet 
röstberättigade redovisats, detta naturligtvis som en effekt av att 
det framgår av dagordningen för mötet.
 
Falun 2022, 141 första dagen 149 andra dagen.

Noterbart är att antalet röstberättigade minskat med än 55 % år 
2018 och år 2022 samt att antalet röstberättigade var nästan 
dubbelt så stort 2020 jämfört med 2022!

Enligt Lions kanslis underlag så var det 2019 totalt 402 
deltagare i Riksmötet, från152klubbar. 2019 fanns totalt 389 
Lionsklubar i MD 101, vilket innebär att endast 39 % av 
klubbarna var representerade på Riksmötet.
Motsvarande underlag för 2022 är 271 deltagare från 
141klubbar, 2022 fanns endast 379 klubbar i MD 101, vilket 
innebär 30 % av klubbarna var representerade.
Det bör observeras att i ovanstående ingår ett stort antal som 
deltar på RM genom sina uppdrag inom MD 101, de har normalt 
rösträtt för sin klubb. I många fall skulle klubben inte deltagit på 
RM om inte en medlem haft uppdrag som gör att klubben 
därmed inte har någon kostnad.

Sammantaget innebär ovanstående att demokratin urholkas, ett 
fåtal beslutar för flertalet. Resultatet av det är att fler och fler 
klubbar väljer att lägga ner verksamheten då man uppfattar att 
besluten på Riksmöten inte ÄR förankrade ute i klubbarna. Det 
finns naturligtvis fler faktorer än ekonomi som påverkar varför 
klubbarna inte deltar, vår bedömning är dock att det 
övergripande motivet är ekonomin i klubbarna.

Lions Club Arvidsjaur yrkar att Riksmötet beslutar:

- att Riksmöten från 2024 ska genomföras digitalt eller som 
hybridmöten.

- att i Arbetsordningen för MD och distrikten införs en skrivning 
som innebär att RM och Distriktsmöten ska genomföras som 
digitala- eller hybridmöten.

- att MD och Distrikten kan vid behov ta ut en mindre 
administrativ avgift för deltagande på via digital teknik.

Denna motion är behandlad på LC Arvidsjaurs månadsmöte 
2022-12-10

Arvidsjaur 2022-12-10
Lotta Åman President
 
Guvernörsrådets yttrande:
- första att-satsen avslås med motiveringen att detta inte 
harmonierar med dagens regler gällande GDPR. I de fall de 
uppgifter som motionären förslår så måste det tydligt framgå av 
anmälan samt att uppgifterna måste godkännas av den 
anmälande att dessa uppgifter blir publika.

- andra alt-satsen i motionen avslås med motiveringen att de 
efterfrågade uppgifterna redan finns i nuvarande 
protokollsutformning. Nuvarande protokoll innehåller så väl 
yttrande som förslag

- den tredje att-satsen i motionen avslås med motiveringen att 
dessa uppgifter redan films i nuvarande protokoll.

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 att avslå motionen. 
--------------------------------------------------

c) Lions Sverige bör ha en nationell miljökommitté 
- LC Knivsta

Bakgrund
De flesta organisationer förhåller sig idag till hållbar utveckling. 
Man positionerar sig ofta utifrån FNs 17 mål för hållbar 
utveckling. De 17 målen omfattar social, ekonomisk och 
miljömässig hållbarhet. Som hjälporganisation har Lions sitt 
fokus på social hållbarhet. Det blir tydligt, utöver Lions arbete 
med katastrofhjälp och ungdomar, genom Lions 5 prioriterade 
områden för aktiviteter: Barncancer, Syn, Diabetes, Hunger och 
Miljö. De svarar direkt mot flera av målen: Hälsa och 
välbefinnande, Ingen hunger och till exempel Rent vatten och 
sanitet, Bekämpa klimatförändringen, Hållbar konsumtion och 
produktion. Lions verkar inom åtminstone 12 av de 17 målen. 
https://www.globalamalen.se

Lions är en organisation för ökad hållbarhet, men inte en 
miljöorganisation. 

GR 4 år 2021-2022 antog följande miljöpolicy:

Policy
Lions Sverige är en miljömedveten hjälporganisation. Miljö och 
hållbar utveckling är en nyckel för fortsatt välfärd för alla 
människor. Varmare och torrare klimat riskerar att minska 
tillgången på vatten. Att verka för att människor har rent vatten 
knyter ihop klimatfrågan med socialt /tål/bar utveckling och är 
viktigt i alla länder.

Vad vi gör
Lions Sverige arbetar därför med att:
- Minska risken för storskaliga förändringar av klimat och natur 
genom att minska vår egen miljöpåverkan.

- Genomföra aktiviteter i klubbarna som även ger miljönytta.

- Uppmuntra allt arbete för en mer hållbar utveckling, internt och 
externt, bland annat genom el/ pris för miljö och hållbar 
utveckling.

- Göra del möjligt för människor att bo k11ar i sina hemtrakter 
genom all samarbeta med Lions klubbar och andra aktörer i 
hjälpprojekt världen över, bland annat genom all borra efter 
vatten i Afrika.

Miljöpriset
Det av Riksmötet instiftade Sveriges Lions miljö och 
hållbarhetspris har delats ut sedan 2018- 2019. Syftet med 
priset är att stödja miljöengagemang i samhället och inspirera 
andra aktörer, privatpersoner och organisationer att ta steg mot 
en mer hållbar livsstil. Riksmötet utser Lions ledamöter i juryn.

Den som delar ut ett sådant pris bör själv också aktivt arbeta för 
att den egna verksamheten blir alltmer hållbar miljömässigt. För 
Lions gäller det resor, möten, projekt och aktiviteter i klubbar, 
zoner, distrikt och multipeldistrikt. I annat fall finns en uppenbar 
risk för påståenden om green washing, grönmålning.

Organisation
För detta arbete behövs en viss organisation. Inför året 2019-
2020 utsåg Guvernörsrådet en miljökoordinator för Lions 
Sverige. Distrikten och LEO utsåg under hösten var sin dito och 
multipeldistriktets miljökommitté kunde börja arbeta:
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För verksamhetsåret 2022-2023 finns ännu ingen fungerande 
miljökommitté. Huvudskälet till detta är att endast distrikt O 
utsett en miljökoordinator.
 
Idag saknas en enkel organisatorisk struktur och form för 
miljöarbetet. Dessa är nödvändiga för att skapa kontinuitet i 
organisationen och ge möjlighet för de medlemmar som också 
har ett miljöintresse att bidra på olika sätt, samt få fram 
personer som kan ta förtroendeuppdrag som miljökontakt i 
klubben eller som koordinator.

Miljökommitténs uppgifter bör preciseras av Guvernörsråd och 
Distriktsråd t. ex. att:
• Stödja Lions Sverige, distrikt, zoner och klubbar att 
minska sin egen miljöpåverkan
• Bidra till att medlemmarnas kunskap om miljö och 
hållbar utveckling ökar
• Stödja klubbarna att genomföra fler aktiviteter som 
både ger miljönytta och annan nytta i samhället,
• Uppmuntra Lions klubbar och medlemmar att föreslå 
möjliga pristagare till Lions Miljö och hållbarhetspris.
• Berätta om hur Lions arbetar med hållbar utveckling 
och miljöfrågor i Sverige och internationellt.

Den tidigare kommittén har inte sett som sin uppgift att komma 
med pekpinnar till medlemmar eller klubbar, men däremot att 
försöka tydliggöra vad miljöfrågan betyder för Lions, öka 
medlemmarnas och andras intresse och kunskap för miljöfrågor 
och visa vad vi kan göra för att minska vår egen miljöpåverkan, 
samt peka på att en miljömedvetenhet och bra miljöaktiviteter 
hos Lions kan bidra till att både behålla medlemmar och värva 
nya.

En viktig del är vårt internationella arbete är Tältaktiviteten och 
projekten med att borra fram vatten i Afrika, som båda bidrar till 
social hållbarhet. Vatten knyter också ihop klimatfrågan med 
hälsa och skapar förutsättningar för framtidstro så att människor 
kan och vill bo kvar i sina hemområden.

Intresse för miljöfrågan hos Lions medlemmar?
De enkäter som den första miljökommittén under tre år sänt till 
klubbarna visar på ett ökande intresse för miljöfrågan och för att 
genomföra miljöaktiviteter. Klubbarna i 3 av 5 distrikt har börjat 
få in namn på personer från klubbarna som utsetts till 
miljökontakt i respektive klubb.

Att-satser:

Lions Club Knivsta yrkar på:

- Att Lions Sverige utser en miljökommitté. Till deltagare utses 
en från varje distrikt samt LEO. Guvernörs-rådet utser enligt 
stadgarna kommitténs ordförande som kallas miljökoordinator.

- Att Varje distrikt utser en miljökoordinator som deltar i den 
nationella miljökommittén.

- Att  Varje distrikt, i sin arbetsordning, inför anvisningar för 
miljökoordinatorn.
Exempel finns i arbetsordningen för Distrikt 0.

- Att Den nationella miljökommittén stödjer klubbarna i deras 
miljöarbete.
Guvernörsråd och Distrikts råd preciserar vid behov 
miljökommitténs uppgifter.

Lions Club Knivsta
21 december 2022
Carl Nordin President

Svar ang LC Knivstas motion “Lions Sverige bör ha en 
nationell miljökommitté”

LC Knivsta har pekat på ett av Lions fokusområde, Miljö.

Man poängterar att Lions är en organisation för hållbarhet men 
ingen miljöorganisation och hänvisar till FNs mål för hållbar 
utveckling och konstaterar att Lions verkar inom åtminstone 12 
av de 17 målen. All verksamhet ska genomsyra vårt handlande.

Man beskriver i sin motion det åtgärder som hittills gjorts för att 
Lions ska ha ett miljöarbete: 
Upprättad policy, Miljöpris, miljökoordinator, miljökommitté.

Man efterlyser en organisatorisk struktur och form för 
miljöarbete och yrkar i 4 att-satser:

• Att Sveriges Lions utser en miljökommitté. Till deltagare utses 
en från varje distrikt samt LEO. Guvernörsrådet utser enligt 
stadgarna kommitténs ordförande som kallas miljökoordinator.

• Att varje distrikt utser en miljökoordinator som deltar i den 
nationella miljökommittén

• Att varje distrikt i sin arbetsordning inför anvisningar för 
miljökoordinatorn, exempel finns i distrikt O.

• Att den nationella miljökommittén stödjer klubbarna i deras 
miljöarbete. Guvernörsråd och distriktsråd preciserar vid behov 
miljökommitténs arbete.

GR har diskuterat motionen och har kommit fram till att första 
att-satsens yrkande är tillgodosedd med den organisation som 
redan finns. De övriga att satserna är frågor för distrikten och 
bör behandlas där.

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 att avslå motionen
---------------------------------------------

d) Motion om att tydliggöra kallelse till klubbmöten i 
Multipeldistrikt 101 - LC Åhus

Bakgrund
I Normalstadgar för Lions Club i MD 101 och stadgar för LC 
Åhus
§ 19 Medlemmarna ska kallas skriftligen minst en vecka före 
såväl nomineringssammanträdet som valsammanträdet.
Nomineringskommitténs förslag ska bifogas kallelsen

Syfte
Det skall finnas en tydlig paragraf om kallelse till klubbmöten 
generellt.

Yrkande
I § 21 första stycket bör vi lägga till “Medlemmarna ska kallas 
skriftligen minst en vecka före respektive klubbmöte”

Åhus den 14 mars, 2022
William Nisser
President LC Åhus
 
Guvernörsrådet har behandlat er motion på GR 5.
Guvenörsrådet yrkar avslag på er motion med motivering det är 
ingen fråga för Riksmötet, det är upp till varje distrikt att 
tydliggöra frågan i distriktets arbetsordning.

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 att avslå motionen  
------------------------------------------
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e) Riksmöten digitalt eller som hybridmöte - LC 
Sollefteå
På Lions beslutande församlingar Riksmöte och Distriktsmöte är 
trenden är tydlig, färre och färre klubbar och delegater deltar. 
Besluten som fattas på Riksmöten de senaste åren fattas av 
färre än 40 % av MD 101:s klubbar. Risken är uppenbar att de 
klubbar som deltar är de klubbar där medlemmarna har goda 
ekonomiska förutsättningar att delta. Små klubbar på landsorten 
har inte den medlemskategorin och saknar ekonomiska 
förutsättningar att delta. Detta är inte bara ett ekonomiskt 
problem, det är framför allt ett DEMOKRATISKT PROBLEM!

Lions behöver utvecklas med samhället i övrigt. Pandemin har 
visat att det är möjligt att genomföra demokratiska beslut 
digitalt, utan krav på fysisk närvaro.
I allt fler organisationer och verksamheter erbjuds s k 
hybridmöte, d v s, det är möjligt att delta fysiskt eller digitalt.
Digitaliseringen möjliggör att fler kan delta i de demokratiska 
besluten, det är positivt för miljön och det är kostnadseffektivt.

Bakgrund i stadgar och arbetsordning

Av 4 § i Lions stadgar framgår att "Riksmötet är MD:s högsta 
beslutande organ. "Av 25
§ framgår att "Distriktsmötet är högsta beslutande organ inom 
ett distrikt" och av 45 § framgår att "vid Riksmöte och 
distriktsmöte har varje medlem i en Lionklubb rätt att närvara. 
Varje instiftad klubb som fullgjort sina ekonomiska skyldigheter 
till LCI, MO och det egna distriktet, har rätt att skicka minst en 
röstberättigad delegat. Klubben har rätt till en delegat för varje 
10 tal medlemmar samt ytterligare en delegat om det 
överskjutande antalet är minst fem."
Av Arbetsordningen framgår i§ 20 att "En delegat ska, för att få 
rösta, vara registrerad innan förhandlingarna öppnas.
Hur ser det då ut med deltagandet på RM?

Vid granskning av protokoll från Riksmöten finns ingen 
sammanställning på vilka klubbar som har deltagit. I protokollet 
anges endast antalet röstberättigade.
Röstberättiga senaste fem åren enligt RM protokollen enligt 
nedan:
 

Ronneby 2018, 322, varav 317 närvarande
Västerås 2019, 235
Digitalt 2020, 277
Digitalt 2021, 208
Falun 2022, 141 första dagen 149 andra dagen.

Noterbart är att antalet röstberättigade minskat med mer än 55 
% år 2018 och år 2022 samt att antalet röstberättigade var 
nästan dubbelt så stort 2020 jämfört med 2022!

Enligt Lions kanslis underlag så var det 2019 totalt 402 
deltagare i Riksmötet, från 152 klubbar. 2019 fanns totalt 389 
Lionklubbar i MD 101, vilket innebär att endast 39 % av 
klubbarna var representerade på Riksmötet.
Motsvarande underlag för 2022 är 271 deltagare från 141 
klubbar, 2022 fanns endast 379 klubbar i MD 101, vilket innebär 
30 % av klubbarna var representerade.
Det bör observeras att i ovanstående ingår ett stort antal som 
deltar på RM genom sina uppdrag inom MD 101, de har normalt 
rösträtt för sin klubb. I många av dessa fall skulle klubben 
troligen inte deltagit på RM om inte en medlem haft uppdrag 
som gör att klubben därmed inte har någon kostnad.

Sammantaget innebär ovanstående att demokratin urholkas, ett 
fåtal beslutar för flertalet. Resultatet av det är att,fler och fler 
klubbar väljer att lägga ner verksamheten då man uppfattar att 
besluten på Riksmöten inte är förankrade ute i klubbarna. Det 

finns naturligtvis fler faktorer än ekonomi som påverkar varför 
klubbarna inte deltar, vår bedömning är dock att det 
övergripande motivet är ekonomin i klubbarna.

Lions Club Sollefteå yrkar att Riksmötet beslutar:
- att Riksmöten från 2024 ska genomföras digitalt eller 
som hybridmöten.
- att i Arbetsordningen för MD och distrikten införs en 
skrivning som innebär att RM och Distriktsmöten ska 
genomföras som digitala- eller hybridmöten.
- att MD och Distrikten vid behov kan ta ut en mindre 
administrativ avgift för deltagande på via digital teknik.

Denna motion är behandlad på LC Sollefteå månadsmöte 
2022-12-06 Sollefteå 2022-12-06

Sollefteå 2022-12-06
Jan Hägglund

Guvernörsrådets yttrande
Guvernörsrådet har på GR 5 diskuterat motionens innehåll. 
Riksmöteskommittén har sedan tidigare ett uppdrag att titta
över mötesformerna för framtida
Riksmöten och ska avlämna en rapport om detta under hösten 
2023.

Guvernörsrådet föreslår därför Riksmötet besluta;

att invänta resultatet av det uppdrag som Riksmöteskommittén 
sedan tidigare har och att riksmöteskommittén presenterar       
konsekvensbeskrivning av vad det skulle innebära med att göra 
riksmötet till ett hybridmöte istället för som idag ett fysiskt möte.

Förslag från GR:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 att avslå motionen

------------------------------------------
f) Ökat deltagandet vid RM och Distriktsmöte genom 
deltagande digitalt - LC Arvidsjaur

Allt färre klubbar deltar i de beslutande församlingarna 
Riksmöte och Distriktsmöten. Trenden är tydlig, färre och färre 
klubbar och delegater deltar i Riksmöten, besluten som fattas 
på RM fatta av mindre än 40 % av MD 101:s klubbar. Risken är 
uppenbar att de klubbar som deltar är de klubbar där 
medlemmarna har goda ekonomiska förutsättningar att delta. 
Små klubbar på landsorten har inte den medlemskategorin och 
saknar ekonomiska förutsättningar att delta. Detta är inte bara 
ett ekonomiskt problem, det är framför allt ett DEMOKRATISKT 
PROBLEM!

Om Lions ska överleva behöver Lions utvecklas med samhället 
i övrigt. Pandemin har visat att det är genomförbart att 
genomföra demokratiska beslut digitalt, utan fysisk närvaro.

I allt fler organisationer och verksamheter erbjuds s k 
hybridmöte, dvs, detär möjligt att delta fysiskt eller digitalt.

Digitaliseringen medger att fler kan delta i de demokratiska 
besluten, det är positivt för miljön och det är kostnadseffektivt.

Bakgrund i stadgar och arbetsordning
Av 4 § i Lions stadgar framgår att "Riksmötet är MD:s högsta 
beslutande organ. "Av 25 § framgår att "Distriktsmötet är högsta 
beslutande organ inom ett distrikt" och av 45 § framgår att "vid 
Riksmöte och distriktsmöte har varje medlem i en Lionklubb rätt 
att närvara. Varje instiftad klubb som fullgjort sina ekonomiska 
skyldigheter till LCI, MD och det egna distriktet, har rätt att 
skicka minst en röstberättigad delegat. Klubben har rätt till 
endelegat för varje 10 tal medlemmar samt ytterligare en 
delegat om det överskjutande antalet är minst fem."
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Av Arbetsordningen framgår i § 20 att "En delegat ska, för att få 
rösta, vara registrerad innan förhandlingarna öppnas.

Hur ser det då ut med deltagandet på RM?
Vid granskning av protokoll från Riksmöten finns ingen 
sammanställning på vilka klubbar som har deltagit. I protokollet 
anges endast antalet röstberättigade.

Röstberättiga senaste fem åren enligt RM protokollen enligt 
nedan:

Ronneby 2018, 322, varav 317 närvarande
Västerås 2019, 235
Digitalt 2020, 277
Digitalt 2021, 208

Lions Club Arvidsjaur yrkar att Riksmötet beslutar:

- att av Riksmötesprotokollet från och med 2023 års Riksmöte 
skall framgå vilka som deltagit med rösträtt i Riksmötet med 
namn och klubb samt övriga deltagare med namn och klubb och 
eventuell funktion inom Lions Internationell.
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som anger att 
Riksmötesprotokollet ska utformas som ett 
kombinationsprotokoll.
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som tydliggör att 
nedanstående uppgifter ska framgå av Riksmötesprotokollet:
- uppgift om tid och plats för sammanträdet
- vilka som varit närvarande med rösträtt och utan rösträtt, 
namn och klubb ska framgå.
- för varje ärende de yrkanden som framställts
- de beslut som fattats.
- när omröstning skett skall det anges hur rösterna fördelat sig.

Denna motion är behandlad på LC Arvidsjaurs månadsmöte 
2022-12-10

Lotta Åman President

Guvernörsrådets yttrande
Guvernörsrådet har på GR 5 diskuterat motionens innehåll. 
Riksmöteskommittén har sedan tidigare ett uppdrag att titta
över mötesformerna för framtida
Riksmöten och ska avlämna en rapport om detta under hösten 
2023.

Guvernörsrådet föreslår därför Riksmötet besluta;

att invänta resultatet av det uppdrag som Riksmöteskommittén 
sedan tidigare har och att riksmöteskommittén presenterar       
konsekvensbeskrivning av vad det skulle innebära med att göra 
riksmötet till ett hybridmöte istället för som idag ett fysiskt möte.

Förslag från GR:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2023 att avslå motionen
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Guvernörsrådet ordförande 2023-2024
Pia Rundberg
LC Svansjö

Riksvalnämnden förordar 
Pia Rundberg

Guvernörsrådets vice ordförande 2023-2024
Sten-Yngve Södergren
LC Sölvesborg

Göran Hammarlund
LC Trosa

Riksvalnämnden förordar
Sten-Yngve Södergren
LC Sölvesborg

Förtroendevald revisor, ordinarie 2023-2024
Ulf Wiberg
LC Västervik

Riksvalnämnden förordar
Ulf Wiberg 
LC Västervik

Förtroendevald revisor, ersättare 2023-2024
Hans Folkesson
LC Vetlanda

Riksvalnämnden förordar
Hans Folkesson
LC Vetlanda

Riksvalnämnden 2023-2024
Lars-Åke Lindman 1 år kvar.
LC Oxelösund MD 101O

Per-Åke Öster  2 år kvar
LC Hallsberg MD 101M

Bert Engström  Nyval på 3 år
LC Vallåkra Rydebäck MD 101S

Riksvalnämnden förordar
Bert Engström  Nyval på 3 år
LC Vallåkra Rydebäck MD 101S

VAL 2023, Riksvalsnämndens rapport till Riksmötestrycket

Nomineringar med förord av RVN, för verksamhetsåret 2023-2024, MD101 Sverige
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Presentation av kandidat till posten som guvernörsrådets ordförande

2023 - 2024
Namn: Pia Rundberg, född Kindgren

Bor: Kinna

Civilstånd: gift med min Peter, sedan 2006 och som också är Lion-
smedlem

Medlem: sen 2007, LC Varberg och LC Svansjö

Utbildning/Yrke: Realskola, yrkesskola – kameral linje, högre före-
tagsekonomi. 
Jag äger och driver en redovisningsbyrå, sen 1993. Jag är auktorise-
rad redovisningskonsult genom SRF, Sveriges Redovisningskonsult-
ers Förbund. Jag har tre anställda på byrån.
Intressen: Lions, golf, resor – gärna med husbil. Teater och musik. 

Mina intressen ger mig möten med människor, vilket är en central och viktig roll för mig.

Utbildningar inom Lions: Zon-ordförandeutbildning, GMT-utbildning, GMT-ledarutbildning, DG-ut-
bildning, RLLI

Uppdrag och befattningar inom Lions: LC Varberg, president samt styrelseledamot
LC Svansjö, president och styrelseledamot, sekreterare. Dessutom var jag zonordförande i tre år 

Distrikt 101vg, hade uppdrag som GMT 

Distrikt 101v, DG, även här verkade jag som GMT, är med i styrgruppen GMA

MD 101, koordinator för New Voices.  

Deltagit:
Riksmöten:  5
NSR: 4
Europaforum: 1

Vad jag vill göra som GRO:
Utveckla, stimulera samt uppdatera lionskunskapen hos samtliga klubbar. Gäller både nationellt och 
inom den egna klubben. Ju fler vi är som kan marknadsföra Lions verksamhet desto bättre är det. 
Viktigt för att våga fråga! Vi skall synliggöra Lions!

Stärka GMA-projektets fokusområden – fler medlemmar, behålla medlemmar, nya klubbar, utveckla 
zon-arbetet

Stötta GAT-teamen, dvs GMT, GLT, GST inkl New Voices i deras verksamhet. Vi skall arbeta tillsam-
mans med en positiv medlemsutveckling.  

Meningsfulla aktiviteter ger engagemang och ger fler medlemmar. 
Kommunikation. Viktigt att ta del av distriktens och medlemmarnas aktiviteter. Här är digitala möten 
ett bra sätt att dela erfarenheter. Träffas – Trivas – Tjäna! 

Vårt miljötänk skall genomsyra all vår verksamhet.  
Jag är positiv med ev kritik och frikostig med beröm

Vi alla skall vara stolta Lions – tillsammans gör vi skillnad!

Bästa Lionshälsningar
Pia Rundberg



41

Göran Hammarlund 

Gift med Lions Elisabeth 
och vi har en dotter och två 
barnbarn.
Utbildning på Spånga gym-
nasium naturvetenskaplig 
linje, studier på matematiska 
institutionen Stockholms uni-
versitet, Diplomerad Grafiska 
institutet. Olika kurser inom 
arbetsgivarföreningen mm.

Drivit partibokbinderi i Sund-
byberg mellan 1972 och 1982 
därefter till pensionering ar-
betat med marknadsföring och 
försäljning mestadels i Nor-

den för tyska och schweiziska företag samt som egenföretagare. De 
sista åren hade jag även Ryssland med flera öststater som arbetsfält.

Detta arbete har gjort att jag talar tyska och engelska utan problem.

En stor del av fritiden ägnar jag åt vårt torpställe Aplaholm i Alseda 
utanför Vetlanda.

Matlagning och vin är ett stort intresse och jag startade ett matsäll-
skap Marmiterna för 20 år sen. Jag spelar i mån av tid en del golf.

Frågor som engagerar mig är funktionsrättsfrågor då jag är uppvuxen 
med funktionsvariabla föräldrar samt medlemsutveckling. 

För att behålla och öka medlemsantalet inom Lions behöver vi foku-
sera mer på medlemsutveckling och medlemsvård. Våga fråga är en 
mening jag ofta använder för att få fler engagerade Lions.

Jag har varit Lions sen 2014 i Trosa Lions och gått den sedvanliga 
vägen med början som sekreterare, vicepresident, president, Zonord-
förande, och senaste året som Distriktsguvernör i 101O.

Jag kandiderar till GRO då jag vill arbeta för att modernisera Lions 
till en Hjälporganisation anpassad för 2020 talet.

Jag anser vi måste förändra vårt arbetssätt och bli en plattare or-
ganisation som är transparant för samtliga medlemmar. Kortare 
beslutsvägar behövs också för att snabbare kunna hjälpa till i kom-
mande katastrofer.

Tillsammans både kan och vill vi förändra världen till det bättre.

Presentation av kandidater till posten som guvernörsrådets 

vice  ordförande 2023 - 2023

Sten-Yngve Södergren

Civilstånd: Är sambo med An-
nika som även är hon lion, och 
tillsammans har vi en utflugen 
dotter på 29 år.

Medlem i: Lions Club Sölvesborg 
sedan 1994.

Lionsuppdrag: Har bland annat 
varit klubbpresident och zonord-
förande. Under nuvarande verk-
samhetsår innehar jag posten som 
multipeldistriktets GST. Var un-
der 2021–2022 distriktsguvernör i 
distrikt 101S.
Uppdrag som vice ordförande vid 

riksmötet 2018 och 2019.

Fritidsintressen: Gillar att köra motorcykel och utöver Lions så är 
jag en föreningsaktiv person som tycker om föreningsliv och ideellt 
arbete. Har också haft olika styrelseuppdrag inom föreningslivet. 
Är nuläget verksam som fritidspolitiker och har även uppdrag som 
nämndeman.

Utbildning och yrkeserfarenhet: Är ekonom och legitimerad gym-
nasielärare, och till vardags arbetar jag som ekonomilärare vid Söder-
portgymnasiet i Kristianstad.

Vad jag vill åstadkomma/göra som vice GRO:
Lions tre ledord Träffas – Trivas – Tjäna är viktiga för mitt lionsar-
betet. Som vice GRO vill jag därför arbeta för att:
• Lions i Sverige börjar våga tänka i nya banor, och att vi ge-
mensamt hittar nya framgångsrika och långsiktiga vägar framåt. Samt 
att vi anpassar oss efter den föränderliga omvärld och verklighet som 
vi idag verkar i. 
• Utveckla och stärka medlemsvården. Våra medlemmar är 
våra viktigaste resurser, och två viktiga beståndsdelar är att träffas 
och trivas, och trivs våra medlemmar då stannar de också kvar inom 
Lions, så medlemsvård har en central roll.
• Stärka varumärket Lions Sverige, genom fortsatt satsning 
på marknadsföring bli än mer kända hos allmänheten och vara en 
självklar aktör bland Sveriges hjälporganisationer.

Med bästa lionshälsningar
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VERKSAMHETSPLAN MD-101Sverige

Verksamhetsåret 2023-2024

Undertecknade, guvernörsrådets ordförande 
(GRO) samt distriktguvernörer, har bestämt 
att arbeta huvudsakligen inom fem viktiga 
områden under verksamhetsåret 2023-2024

SYNLIGGÖRA LIONS PÅ KLUBBNIVÅ

MEDLEMSUTVECKLING

MENINGSFULLA AKTIVITETER 
-ENGAGEMANG

KOMMUNIKATION

MILJÖ

ETT MILJÖTÄNK SKALL 
GENOMSYRA ALL VÅR 
VERKSAMHET INOM LIONS
Miljö är en viktig del av vårt arbete – och bör 
attrahera ungdomar. Vi skall bla resa min-
dre, köra bil mindre, samåka, kranvatten vid 
möten. Flera klubbar arbetar idag med olika 
projekt och det skall uppmuntras samt vida-
reutvecklas.

SYNLIGGÖRA LIONS PÅ KLUBBNIVÅ
Till hjälp har vi zonerna och Marknadsgrup-
pen samt alla klubbar som ordnar lokala 
aktiviteter.
Målet är att ”alla” skall känna till Lions – vad 
Lions är och står för.
Vi uppmuntrar samarbete mellan zonerna för 
att känna stolthet för det fantastiska hjälpar-
bete som sker inom Lions.
Vi uppmuntrar varandra att ta kort vid projekt 
och events, som man kan använda i artiklar, 
tidningar och sociala medier.

Tillsammans kan vi!

All verksamhet i Lions går ut på att hjälpa 
människor och människor i nöd.
Det gäller lokalt, nationellt och internatio-
nellt. 
Alla skall vara säkra på att hundra procent går 
fram via våra Lionskanaler och Lionsvänner.
Inget av insamlade medel används till admin-
istration. När nya behov uppstår så hittar vi 
på en ny Aktivitet.
Verksamheten, som Lions bedriver, är akti-
viteter som borde locka ledare till Lions och 
även vara attraktivt för nya medlemmar. 

Vi behöver fler händer för att hjälpa till.

MEDLEMSUTVECKLING
Målet är att öka Lions medlemsantal och att 
samtliga medlemmar kan marknadsföra och 
informera om Lions.

Vi skall verka för att samtliga klubbar får 
utbildning i sociala medier, tex Facebook och 
hemsidor. Vi kommer att verka för utbildning 
i Lionskunskap och att denna sprids i distrikt 
och klubbar.
Skapa intresse från alla klubbar att ta del av 
aktiviteten genom att ge kunskap om 
Vad - Varför -Hur

En stor del av vårt kommande arbete är att 
behålla medlemmar.
Vi värnar om våra nya medlemmar med hjälp 
av mentorskap i klubben.
Medlemmarna skall trivas i sin klubb –  
Träffas – Trivas -Tjäna

Vi arbetar för att vända medlemstappet!

Vi uppmuntrar klubbarna att ta råd och hjälp 
av hedersrådet, som består av mycket erfarna 
och kunniga ledare. Några kan inte göra allt, 
men tillsammans kan vi göra mycket.
När många hjälps åt med det som de kan bistå 
med, så kommer vi att nå fantastiskt långt.

Vi skall även arbeta med kompetensutveck-
ling. Vi behöver utbildade ledare men även 
utbildning i tex sociala medier. Både för att 
genomföra bra digitala
möten med även för vår marknadsföring. 
Syns vi inte – så finns vi inte.

Alla klubbar bör arbeta för att utveckla LEO 
och förhoppningsvis kunna starta nya LEO 
klubbar. Vi bör även arbeta med att Leos blir 
Lionsmedlemmar.

MENINGSFULLA AKTIVITETER 
-ENGAGEMANG
Serviceaktivitetsansvarig (GST) ger klubbar-
na information, stöd och material i god tid för 
varje planerad aktivitet med hjälp av mark-
nadsgruppen.
Målet är att alla klubbar ska delta.  

KOMMUNIKATION
Om man inte pratar med varandra – stannar 
organisationen upp. Vi arbetar för en tydlig 
och transparent kommunikation mellan MD 
och zonen och klubbarna.
Även hemsidor och Facebook är viktiga me-
dier 

Via zon och GAT-teamet vill vi åstadkomma 
olika serviceaktiviteter varav en del är att fin-
nas på plats om en klubb vill ha råd eller stöd 
och kunna ge råd eller även hjälp. Det finns 
många inom Lions, som kan hjälpa till med 
råd om en klubb får problem och eventuellt 
tänker lägga ner.

Multipeldistriktets GAT-TEAM består av 
GMT (medlemsutveckling) GST (aktivitet-

sansvarig) GLT (ledarutveckling) New Voice 
(samarbetar med GMT för att rekrytera med-
lemmar från underrepresenterade grupper, tex 
kvinnor, yngre vuxna)

GRO är samordnare för MDs GAT-team

GST är sammankallande för GAT-teamet som 
skall leda medlemsutvecklingen 2.0. Ansvarar 
för att de nationella och distriktets insam-
lingsaktiviteter blir kända och genomförda 
via distriktens GAT-team på medlemsnivå i 
klubbarna. Skall uppmuntra deltagande på 
nationella och internationella insamlingar.
GMT tillsammans med New Voices ansvarar 
för att det finns rekryteringsmaterial för 
klubbarna och dess medlemmar, så vi får 
nya medlemmar och Lions blir en välkänd 
organisation. GMT tillsammans med samt-
liga Lions ansvarar för att starta nya klubbar 
eller klubbfilialer.
GLT ansvarar för att det finns kunniga Lions 
och att det finns engagerade ledare till att 
besätta posterna i Lions organisation från 
klubb till distrikt och stödja MD.

Volontärer kan medverka i klubbarna vid 
särskilda aktiviteter. Ett projekt/aktivitet där 
ungdomar är involverade i klubbens arbete, 
kan vara en bra inkörsport att bli en Lions.

LCIF

Här arbetar vi tillsammans genom följande 
steg: 

Steg 1 att öka kunskapsnivån i alla led från 
GR, Distrikt, och ZO samt till klubbarna där 
egentligen den viktigaste delen i organisa-
tionen finns. Klubbarna är ju vår förlängda 
arm.
Det är där som absolut största arbetet genom-
förs för att ge bidrag till LCIF.

Steg 2 att få ett fungerade team i koordina-
torernas arbete för att tillsammans nå de up-
psatta målen som vi ska arbeta fram i teamet. 

Steg 3 DC skapar sändlista till klubbarnas 
Koordinatorer så att information som är ak-
tuell 
snabbt kommer ut i verksamheten. Den listan 
ska naturligtvis även inkludera ZO samt DG. 
vDG .2 vdg. samt distriktets GST. 

Sammanfattning:
Om vi kan fullfölja dessa mål som är up-
pställda i planen så kommer kunskapsnivån 
förhoppningsvis att öka vad gäller LCIF totalt 
sett i LIONS.
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Lions forskningsfond se respektive distrikt

Ungdomsverksamheten – att ta emot och 
kunna skicka ut ungdomar till andra länder är 
en del av distriktens arbete. Även här behövs 
mer information till alla klubbar. Alla skall 
ha information om kommande läger och även 
kunna skriva ansökningar.

Lions Quest, som numera arbetar under 
namnet TILLSAMMANS. Ett viktigt före-
byggande arbete främst till unga. Vi skall 
vända oss till skolor, föreningar och idrotts-
föreningar.

Lions mot narkotika. Vi fortsätter att stöd-
ja verksamheten göra en viktig insats mot 
droger.

Servicehundar – Lions skall under året 
undersöka möjligheten att försöka hjälpa 
familjer, som ej själva har möjlighet, att få en 
assistanshund

Katastrofberedskapen – skall snabbt kunna 
ge hjälp vid inträffade katastrofer. Vi skall 
även arbeta med att ge information till klub-
barna om utbetalningar från fonden.

Sverige Lions hjälpfond – detta är en stif-
telse, som har ett 90-konto och skall användas 
av allmänheten för diverse insamlingar. Alla 
klubbar skall kunna informera om denna fond 
och fonden skall ge information om utbetaln-
ingar.

BQTL även kallad Tältaktiviteten. En stor 
och uppmärksammad aktivitet inom Lions. 
Varje distrikt bör ha ett tält för att användas 
vid olika aktiviteter. Tälten lagras och skickas 
ut via MSB, Kristinehamn. Lions utbildar till-
sammans med MSB Lionsmedlemmar, som 
åker med tälten och lär ut att sätta upp dem.

Water Means Life 
Våren 2020 togs beslut om nationell insam-
ling för projektet Water Means Life. 
Insamlingen är avsedd för vattenborrning i 
Somalia. 
Det första hålet i byn Beeliwacatay tog en del 
tid, men gav goda erfarenheter för fortsättnin-
gen. 
Nu är det andra borrhålet, som ligger i Ha-
mure, färdigt.
Man har påbörjat även det tredje borrhålet 
och vi samarbetar för att det skall bli fler. 
Lions Sverige har bekostat båda borrhålen 
med ekonomiskt stöd från LCIF(Lions Clubs 
International Foundation).

Riksmöteskommittén skall samarbeta med 
GRAU och GR och genomföra riksmöten, där 
samtliga medlemmar kan delta. 

NSR – samarbete mellan de nordiska län-
derna. Är ett forum för erfarenhetsutbyte och 
stärka sammanhållningen. För närvarande 
utreds om de baltiska länderna skall få bli 
medlemmar. Detta samarbete skall up-
pmuntras och informeras om. 

Europaforum – samarbete mellan de eu-
ropiska länderna.  Här träffas tex represen-
tanter, för YED (YCEC) från Europa deltar, 
och där även Japan och Mexico är med.
Det är här Lions och Leos samlas för att dela 
sina erfarenheter och berättelser om hjälpin-
satser. 
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Budget för verksamhetsåret 2023-2024

Budget och årsavgift för verksamhetsåret 2023-2024 
Lions Clubs lnternational MD 101 
Administrativ Årsbudget 2023-2024 
Antal medlemmar 7100 338 7100 
Medlemsavgift 440/220 
Intäkter 
Nationella avgifter 3 004100 
Försäljning 275 000 
Handboken 0 
Tidningen "Lion" 114455  660000  
Stim/Sami 221188  332277  
Annonsförsäljning The Lion 0 
VDG-utbildning 50 000 
LCI ers. Porto 7 500 
LCI ers. ZO-utbildning 0 
LCI ers. RLLl-utbildning 105 000 
Convention Resenärer 0 
Vidarefakt. NSR Kostnader 0 
LCI ers. PR stöd 0 
LQ Administration 48 000 

3 853 527 

Kostnader 
Varor -170 000 
Guvernörsrådsordförande -49 200 
Vice Guvernörsrådsordförande -22 750 
Guvernörsrådsmöten -160 000 
Arbetsutskottet -45 500 
IT 0 
Riksmöten -325 000 
Nordiskt samrådsmöte/NSR -180 000 
Europaforum -80 000 
Convention -95 000 
övriga kommitter -43 000 
NewVoices -5 000 
GLT -15 000 
GMT -15 000 
GST, IR/HJ, BQtL -15 000 
ZO-Ubildning 0 
VDG utbildning -78 000 
RLLI utbildning -140 000 
Medlemsutv. Kampanj 0 
Ungdomskommitten 0 
Riksvalnämnden -10 000 
Hedersrådet -6 000 
Riksmötes gruppen -40 000 
PR. Verksamhet 0 
Tidningen "Lion" --220088  000 
Stim/Sami -218 327 
Handboken 0 
Personal -1 352 350 
Administration -619 280 
Summa Kostnader -3 892 407 
Resultat före avskrivningar I -38 880 
Kostnader för avskrivningar och avsättningar 0 
Finansiella intäkter och kostnader 69 210 
Extraordinära intäkter och kostnader (IP Visit ) -30 000 

Resultat I 330 

11..  Nationella avgifter baserat på 7100 medlemmar.
2. Bruttointäkt av varuförsäljning.
33..  Bruttointäkt av Handboksförsäljning.
3. Ersättning med 2.00 USD/medlem för 2st nummer (USD 1,00 = SEK 10,40). 
4. Bruttointäkt
5. Annonsförsäljning tidningen Lian 
66..  Schablonmässig avgift för VDG utbildningar

7. Varuinköp.

8. Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers. 

9. Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers. 

10. Redaktörs-, tryck- och distibutionskostnad.
11. Kostnad till Stim/Sami
15. Tryckkostnad för Handboken
12. Lönekostnader inkl. socialakostnader samt kostnadesersättningar.
13. Driftskostnader av MD:s kontor,revision,förvaltning samt oförutsedda kostnader.

A). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa föreslagen budget. 
B). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften till 440,00 
För familjemedlem gäller följande: Huvudman för hushållet betalar 440,00 per år. 
Upp till ytterligare fyra kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb betalar 220,00 per år. 
C). Medlem i studensklubb betalar 220,00 per år. 
D). Ungdom under 30 år betalar 220,00 per år. 

2023-02-17 

2022-2023
Bil 121

2023-02-22



63

Årsavgift för verksamhetsåret 2023-2024

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften till 440,00 

För familjemedlem gäller följande: 

Huvudman för hushållet betalar 440,00 per år . 
Upp till ytterligare fyra kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb beta-
lar 220,00 per år.
 
Medlem i studentklubb betalar 220,00 per år. 
Ungdom under 30 år betalar 220,00 per år. 
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Preliminärt program

Torsdag 11 maj 2023 på Scandic Winn
GR-möte, förmöte 14.00 
Fikapaus  15.30 
Registrering  17.00-18.30
Middag  19.00 
  
Fredag 12 maj 2023 på Karlstad CCC
Registrering  08.00-12.30
Utställning  08.00- 
GR-möte  08.30 
Fikapaus  10.00 
HR-möte  10.00 
Lunch, HR  12.00 
Lunch, GR  12.00 
Lunch, lions  12.00 
Riksmöte med 
invigning  13.00-17.00
Partnerprogram 14.00 
Fikapaus  14.30 
Middag  19.00-23.00
  
Lördag 13 maj 2023 på Karlstad CCC
Registrering  08.00-12.30
Utställning  08.00- 
Aktivitet för alla 09.30-11.50
Lunch   12.00 
Riksmöte  13.00-16.30
Partnerprogram 14.00 
Fikapaus  14.30 
MJF-mingel  18.15 
Lions 75 år  18.45-19.20
Mingel   19.20- 19.30
Riksmötesmiddag 19.30-24.00
  
Söndag 14 maj 2023 på Scandic Winn
GR-möte  09.00-12.00
Fikapaus  10.30 
Överlämnandelunch 12.00-13.30

Här ser ni i stora drag vad som sker men programmet kan komma att revideras.


